
Jeppo byaenkät 2014  

Presentation på Byarådets höstmöte 18.11.2014 



Allmän info 

 Enkäten gjordes sommaren 2014 

 Pappersversioner på svenska och finska, i elektroniskt 

format även på engelska 

 Totalt 60 personer svarade på enkäten 

 



Information om svarande 

 

Man  29 50% 

Kvinna  27 47% 

 

Medelåldern på svarande: 55 år 



Hushållets hemspråk 

endast svenska  45 78% 

endast finska   1 2% 

både svenska och finska 11 19% 

annat språk   0 0% 



Hur många fler personer anser ni att 

ryms i byn? 

 Svaren varierade mellan 1 och 4000 

 

 I medeltal skulle ca 1000 personer till rymmas i byn enligt 

de som svarat på enkäten 



Vad uppskattas mest i Jeppo? 

Naturen, landsbygden 46 79% 

Servicenivån  5 9% 

Närhet till arbetsplats 13 22% 

Gemenskapen  27 47% 

Hembygd, hemby  31 53% 

Bekanta i Jeppo  28 48% 

Fritidsaktiviteter  7 12% 

Populärt område  1 2% 

Boendemiljö, omgivning 30 52% 

Lämpligt hus, tomt 37 64% 

Skolan   24 41% 

Social trygghet  20 34% 

Annat   1 2% 



Vilka gemensamma byafrågor kan ni 

framöver tänka er att aktivt jobba 

för? 

Utbyggda cykelvägar 21 36% 

Mera fritidsutbud 14 24% 

Snyggare boendemiljö16 28% 

Tomter och byggande 19 33% 

Annat   16 28% 



Upprustning av: 

 

 Cykelvägen längs purmovägen som är i katastrofalt skick. 

 Simstranden 

 Silvast (snygga upp eller riva gamla Källströms butik) 

 Vägarna, dålig asfalt nu 

 Bl.a. kvarnen och mejeriet 

 Idrottsplanen 

 Mejeriet och kvarnen 

 tomten vid gula huset 

 centrum, fallfärdiga hus borde rivas 

 Av simstället vid Måtars 

 Hembygdsgården 

 mejeriet 

 Måla uf lokalen 

 Centrum 



Vad kunde göras för att öka trivseln och 

sammanhållningen i Jeppo? 

 Cykel/gångbana till Sale, bankservice, goda samlingsutrymmen 

 Få befolkningen mer aktiv vad gäller talkoarbete. Gemensamt bya- 

föreningshus istället för Ungdomslokal. 

 Mer talkoanda för att ta byn framåt och utvecklas. Alltså att många i byn 

bygger nåt för alla etc. 

 Aktivitet för ungdom 

 Gubbdagis och andra sammankomster 

 Hålla kvar befintlig service och locka hit mera sådant.  

 1. Lyfta fram en by/år i sambande med byadagar (lyfta fram=aktivera folket i 

byn för att presentera byn 2. Byavisa städtalkon av miljön 3. På våren en 

utflyktsdag (picknick eller var och en tar med egen mat) längs trådi 

 Mera samarbete mellan olika föreningar. Ge ut en gemensam tidning, modell 

purmotidningen. 



Kan befolkningen i Jeppo påverka 

stadens/kommunens planering, t.ex. 

gällande planeringen av byn? 

Ja  40 69% 

Nej 13 22% 

• I alla frågor som berör orten 
 

• Infrastrukturen 
 

• Vägar, tomter, rekreationsområden 
 

• Bland annat uppsnyggnig av centrum i Jeppo 
 

• Trafikarrangemang, marknadsföringen av byn som 

boningsort, satsning på unga och omsorg om 

pensionärer, byggnadsplanering, underlätta 

företagande.... 
 

• Bättre ordning på allmänna områden 
 

• Tomtplanering, vägar - men det fordras envis 

bevakning och arbete 

 



Har språket någon betydelse för 

hushållets engagemang i den lokala 

föreningsverksamheten? 

Ja  22 38% 

Nej 32 55% 

• Deltagande i flerspråkig verksamhet i sig inget hinder, 

men kan i sin praktiska utformning lätt bli 

problematisk 
 

• Det känns som att de finskspråkiga inte tar lika stor 

del av byaverksamheten. 
 

• Det är inte alltid lätt att umgås över språkgränsen, 

men ett sådant umgänge skulle vara berikande. 
 

• Inte för oss svenskspråkiga åtminstone 
 

• De finskspråkiga får ingen uppmärksamhet, ett 

exempel är denna blankett! 
 

• Ja, delvis. Det är klart att det är lättare om man är 

svenskspråkig. Kanske det skulle finnas behov av 

tvåspråkiga evenemang? 

 



I vilka föreningar eller organisationer 

deltar ni i ert hushåll aktivt? 

Jeppo Kapellförsamling 19 33% 

Jeppo Pensionärsklubb 17 29% 

Jeppo Hembygdsförening 13 22% 

Jeppo Fotbollsförening 12 21% 

Jeppo Byaråd r.f.  9 16% 

Jeppo SFP-avdelning  9 16% 

Jeppo Idrottsförening 9 16% 

Övriga    <9 svar 





















Bensinmacken, 

Gym/Krafthallen 

Församlingsverksamhet och kurser. 

Café Funkis/matservering  

Gymnastikhall 

Simmning Måtars 

Finskas Br.  

Keppo Vatten Andelslag  

Samlingslokal  

Kopieringstjänst 



Vilka serviceformer eller tjänster önskar 

ni er/saknar ni? 

 Bank/bankautomat 

 Lantbruksaffär/järnhandel 

 Gång/cykelbana med underfart till Sale 

 Allmän mötesplats/utrymmen 

 Frisör  



Har ni andra tankar och idéer som ni vill 

framföra? 

 Vägarna i Jeppo är dåligt skötta. Istället för cykelvägar borde de 
förbättras! 

 Stadens grönområden borde ses över ibland. 

 "Skomakarhuset" i centrum av byn måste bort, området kunde göras 
till en trevlig park. 

 Ordna talko varje sommar på slåttning och röjning. Utrustning för 
detta finns i byn. 

 Loppisracet borde ordnas i börja av sommaren eller i slutet, inte i 
Juli då alla andra byar ordnar. Trådi e superbra! Förutom 
grändenrundan och alla andra löpsträckor borde ett cykellopp 
ordnas samtidigt, t.ex. "Mommorraiderklassen" 

 Jag tror att mer service skulle komma till (eller stanna i) byn om den 
skulle växa. För att det ska ske behövs arbetsplatser, eller att fler 
invånare bedriver egna företag. 

 Företagen som inte mer finns i byn skulle kunna ta bort sina 
reklamskyltar. 

 



 Kurs i hur vi kör idag. T.ex. rondell. Vi är många som tog körkort för 

30-50 år sedan 

 Skyttebana eller -hall..... 

 Önskar fortsatt god talkoanda också i yngre generationer. 

 Simstranden håller på att växa igen. Nykarleby har inte trots flera 

uppmaningar gjort något åt saken. Kanske det skulle behövas 

påtryckningar från flera håll. Vägen till simstranden är farlig. Stora 

traktorer och bilister kör i hög hastighet på en krokig väg med 

minimal synlighet där barn cyklar själva till stranden. Farthinder, 

skyltar...? 

 De olika föreningarna gemensamt arbetar för att det finns 

samlingsplatser för olika aktiviteter 

 Stadens grönområden borde skötas bättre, bl.a. Dessa videbuskar 



 Med tanke på att Jeppo är en liten ort är servicen god. Vi önskar 

använda befintlig service mer aktivt i fortsättningen. 

 Några sandlass till simmstället vid Måtars, samt en brygga. 

 Tusen tack för allt fint jobb ni byarådet gör 

 Byarådet kunde eventuellt ha bättre reklam för sina aktiviteter, det 

gäller även andra föreningar. Kanske en anslagstavla enbart för 

föreningsaktiviteter.... 

 



DISKUSSION 

 Återspeglar resultatet verkligheten? 

 

 Kom nya idéer/åsikter fram under presentationen? 

 

 Hur ska resultatet av enkäten användas på ett meningsfullt sätt? 

 

 Övriga kommentarer? 


